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Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

helyben
tárgy : írásbeli választ igényl ő kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
OVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 .
(II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján „Mikor várható a Dél-Pest i
Szennyvíztisztító bővítése?” címmel, írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani
Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Csepel és Soroksár országgyűlési képvisel őjeként folyamatosan arról kapok lakosság i
panaszokat, hogy gyakran adódik probléma a Dél-Pesti Szennyvíztisztító telepen . Ez ügyben
már kértem tájékoztatást a Fővárosi Csatornázási Művektől is, valamint a helyszínen is
kaptam tájékoztatást a telep működéséről .

Információgyűjtésünk eredményeként elmondható, hogy a problémák oka alapvet ően a
kapacitáshiányra, valamint a szennyvíz és a csapadék közös rendszerű gyűjtésére vezethető
vissza . A telep bejárása során magam is tapasztaltam, hogy a telep önmagában modern ,
környezetvédelmi szempontból kifejezetten előremutató technológiával dolgozik, de egy
intenzívebb zivatar után nagyon gyorsan megtelik a záportározó, így a záportározó telít ődése
után a szennyvíz a csapadékkal együtt a Kis-Dunába kerül . Bár a szakemberek szerint a nagy
mennyiségű csapadék hatására szinte folyó méretűvé duzzadó Népjóléti-árok vize a
záportározó telítődése után már nagymértékben hígul, így biológiai kockázatot nem okoz, d e
sajnos a Kis-Dunába jutó szennyvízzel kevert csapadékvizet megfelelő technológia hiányában
a darabos szennyeződésektől nem tudják megtisztítani, így mindenféle egészségügyi termé k
maradványai kerülnek nagy mennyiségben a Kis-Dunába .

Tovább fokozza a problémát, hogy a korábbi tervekkel ellentétben még mindig nem valósul t
meg a tisztított szennyvíz átvezetése a Nagy-Dunába. Mindannyian tudjuk, hogy az Kis-Dun a
rehabilitációs projektet az EU kifogásai miatt végül darabokra szedték, és sajnos a jelenleg i
állapot szerint az átvezetés megoldása távoli homályba veszne . Amíg ez nem valósul meg,
addig sajnos folyamatosan problémát fog okozni a tisztított szennyvíz a Kis-Duna alacson y
vízhozama miatt, hiszen az szinte állóvíznek nevezhet ő . Tudomásom szerint lenne arra
lehetőség, hogy a Nagy-Dunába történő átvezetés megvalósításáig a F ővárosi Csatornázás i
Művek finanszírozásával legalább évente egy-két hétig szivattyúzással jutassanak több vizet a
Kvassay-zsilipnél a Kis-Dunába – ezzel is frissítve a Kis-Duna vízét -, de ezt valamiért nem
veszi igénybe a zsilip üzemeltetője. Hosszabb távon pedig szinte elkerülhetetlennek t űnik a



Kis-Duna medrének kotrása, hiszen ezzel is jelentősen növelni lehetne a folyóágban lévő víz
mennyiségét, ráadásul az ott felhalmozódott ipar és kommunális eredetű szennyező anyagokat
is csak így lehetne eltávolítani. Sajnos ezt a beruházást szintén elvetette az EU els ő körben,
pedig a Kis-Duna sport célú és rekreációs hasznosításához elengedhetetlennek t űnik a kotrás .

Mindezek alapján a következő kérdésekkel fordulok Önhöz :

- Mikor várható a Dél-Pesti Szennyvíztisztító telep kapacitásának bővítése, a záportározó
részleg befogadó képességének a növelése ?

- Várhatóan mikorra épül meg a tisztított szennyvizet a Nagy-Dunába átvezető csatorna? Mi
akadályozza a beruházás elindítását?

- Várható-e a közeljövőben, hogy több víz jusson a Kis-Dunába, ezzel is oldva az állóví z
jellegét? Hogyan és milyen finanszírozással lehet ezt megoldani ?

- Végül hogyan és mikor tervezik megoldani a Kis-Dunában felhalmozódott iszap
eltávolítását, kotrását?

Tisztelettel várom a Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2014 . szeptember 24 .
ábó Szabolcs
(független)

Együtt PM
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